
Voorzitter, ik begin met algemene opmerking, waarna wij aandacht zullen vragen voor 3, 
voor ons zwaarwegende punten. 

Laat ik beginnen met onze vreugde uit te spreken dat de eerste stap is gezet om brede 
welvaart en de SDGs in de begroting op te nemen. Hoewel de precieze uitwerking nog 
wensen aan zich over laat, juichen wij de beweging om maatschappelijke waarden centraal 
te stellen in de begroting enorm toe. Het college stelt ook om toe te willen werken naar een 
meer integrale manier van kijken naar de voorgang van beleid, en dus de samenhang tussen 
beleidsterreinen inzichtelijk wil maken in de begroting. Klopt het dat het college hiernaar 
streeft? En is het college voornemens om voor de volgende begrotingsbehandeling hier 
verdere uitwerking aan te geven?

Voorzitter, als eerste punt willen wij graag stilstaan bij biodiversiteit. Zoals uzelf en mijn 
collega’s wellicht hebben gezien staan de bermen in onze stad er prachtig bij. Ecologisch 
beheer dat getuigd van veel kennis en kunde van onze stadsecoloog. Maar ondanks het 
kleurrijke pallet van bloemen in de stad, blijft het er rondom angstaanjagende stil. Onze 
insectenpopulaties zijn nog nooit zo laag geweest, iets wat helaas wordt bevestigd in 
landelijke rapporten die spreken over de zorgwekkende staat van onze biodiversiteit. En 
voorzitter dit is beangstigend, want de soortendiversiteit, juist die van insecten, is een 
basisvoorwaarde voor ons bestaan. De Partij voor de Dieren wacht dan ook met smart op 
ambitieus beleid van de gemeente. En anticiperend op dit ambitieuze beleid willen we graag 
horen van het college of zij voornemens is initiatieven uit de stad te omarmen die 
biodiversiteit versterken. Hoe kijkt het college, bijvoorbeeld, naar het aanplanten van 
voedselbossen in de gemeente? Daarnaast hebben we met onze stadsecoloog nu een schat 
aan kennis en kunde in huis. In ogenschouw nemend het aanstaande biodiversiteitsbeleid 
en de zorgwekkende staat van de natuur, hoe gaat het college de continuïteit van deze 
kennis en kunde in de organisatie borgen? 

Voorzitter ons tweede punt betreft de duurzaamheidsambities. Het Rijk stelt namelijk 
strakke grenzen en doelstellingen voor duurzaamheid en circulaire economie. Deze 
maatschappelijke opgaven, en de ambities die wij als gemeente hebben, vragen veel van 
onze ambtenaren. Wij vragen ons dan ook af of we voldoende capaciteit hebben om deze 
uitdagingen aan te gaan en wij zijn benieuwd hoe het college hiernaar kijkt. Is het volgens 
het college wenselijk om de capaciteit voor duurzaamheid en circulariteit in onze 
organisatie te vergroten? 

Verder zien we terug in de kadernota dat de duurzaamheidsmaatregelen van de gemeente 
zich vooral richten op inwoners, terwijl bedrijven ook een belangrijke rol spelen. Welke 
middelen gaat de gemeente inzetten om bedrijven mee te nemen in haar ambities naar 
klimaatneutraal 2040? En welke kansen ziet het college in de samenwerking met DPG om 
hun aanjagersrol te vergroten en de duurzaamheidstransitie van Goudse bedrijven te 
versnellen?

Voorzitter, als derde en laatste punt; dierenwelzijn. De gemeente is vooruitstrevend 
geweest in het winterplan en haar tegemoetkomingen aan inwoners. Ondanks dat zijn er 
mensen die voor onmogelijke keuzes staan tussen voedsel, energie en - soms ook - het 
welzijn van hun huisdieren. Inmiddels hebben meerdere gemeenten, voor minima, een 
vergoeding voor dierenartskosten opgenomen in hun armoedebeleid. Wij zijn benieuwd 
hoe het college kijkt naar het opnemen van een dergelijke vergoeding in ons 
armoedebeleid.



Vorige week nog kwamen beelden naar boven van massale vissensterfte in onze wateren bij 
de turfmarkt, en we zijn benieuwd wat de gemeente gaat doen om in het vervolg massale 
vissensterfte in onze wateren te voorkomen.

Verder heeft het college aangekondigd met een voorstel voor DWZnota te komen. Kunnen 
we dit jaar nog het collegevoorstel voor de dierenwelzijnsnota verwachten? Tevens 
wachten we nog op de startnotitie voor participatie. We horen dan ook graag van het 
college wanneer we die kunnen verwachten. 

Afhankelijk van de antwoorden van het college, voorzitter, overwegen wij moties in te 
dienen. We zien uit naar de reacties van het college en hopen samen de volgende stappen 
te kunnen zetten op weg naar een biodiverse, duurzame en diervriendelijke gemeente. 
Dank u wel.


